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Spoštovane krajanke in spoštovani krajani!

Najprej vsem skupaj iz srca izrekam srečno in uspešno novo leto 2023. Ker so krajevne volitve že mimo, se želim 
za sodelovanje in trud iskreno zahvaliti svetnikom v prejšnji sestavi sveta KS Stopiče. Čestitam vsem ponovno 
ali na novo izvoljenim članom z željo, da bi v novem mandatu čim bolje sodelovali in delovali v skupno korist 
vseh krajanov in krajank v naši krajevni skupnosti.

Ker pa je koledarsko leto mimo, se je potrebno na kratko ustaviti in predstaviti, kaj je bilo postorjenega v 
preteklem letu in kakšni so načrti za novo leto. Poudariti moram, da se je večino del opravljalo na področju 
cestne infrastrukture. Utrjena in asfaltirana je bila cestna povezava med Velikim Orehkom in Brezovico. V ta 
namen je bila ob koncu gradbenih del izvedena tudi slovesna otvoritev z blagoslovom nove ceste domačega žup-
nika g. Tadeja Kersniča. Uradno otvoritev ceste je opravil novomeški župan g. Gregor Macedoni, na otvoritvi 
pa je bila prisotna tudi poslanka iz slovenskega parlamenta ga. Vida Čadonič Špelič. Hvala vaščanom Brezovice 
za pogostitev gostov. Druga pomembnejša naloga na cestni infrastrukturi je bila odprava nevarne točke na 
desni strani lokalne ceste iz Stopič proti Bohtetovemu mlinu na zemljiški parceli v lasti Mari Furdi iz Stopič. 
Odstranjeno je bilo rastoče drevje in nevarno štrleče skalovje z brežine. V Šentjoštu pa je bila na zoženem delu 
ceste pri Golobičevih izvedena odmera potrebnega dela zemljišča za razširitev ceste in izdelan je bil tudi projekt 
za izvedbo razširitve. V novembru in decembru je potekala obnova dela ceste od Malenškovih do prvega mostu 
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v vasi Črmošnjice. Ob cestišču je bil urejen pohodni del za pešce, cesta je bila razširjena, na njej urejeno 
odvodnjavanje in razpeljana električna napeljava za ulične svetilke. Svetilke tudi že opravljajo svojo funkcijo. 
Nasproti Malenškovih je bilo odstranjeno staro in na novo urejeno avtobusno postajališče. Ob cesti iz Ve-
likega Orehka do Malega Orehka so postavljeni cestni količki, s čimer je bila izvedena priprava za ureditev 
cestišča tega dela ceste. Omeniti je potrebno tudi podpis pogodbe KS Stopiče z MO Novo mesto za nadalje-
vanje razširitve in obnovitve ceste iz Pangrč Grma proti Gabrju, kar je tudi že v izvajanju.

Kot že omenjeno, nadaljevala so se dela pri postavitvi javne razsvetljave po ulicah nekaterih vasi. Dokončana 
je bila namestitev javne razsvetljave v Stopičah, in sicer v ulici, ki vodi v spodnji del vasi  Verdun. Postavl-
jene so bile samooskrbovalne luči. Enako je bilo postavljenih nekaj samooskrbovalnih luči v Hrušici in 
Brezovici. Javna razsvetljava je bila postavljena tudi ob glavni cesti v Šentjoštu od začetka vasi do njenega 
konca. V preteklem letu je bila opravljena tudi priključitev vodovoda na športni objekt pri športnem igrišču 
v Stopičah.

Nekaj besed je potrebnih tudi o programu načrtovanih del v letu 2023. Tudi v tem letu bo največ pozornosti 
namenjeno cestni infrastrukturi. Načrtujemo razširitev ozkega dela ceste v Šentjoštu nasproti Golobičevih, 
dokončanje pločnika za pešce od mostu do avtobusnega postajališča nasproti Malenškovih v Črmošnjicah 
ter asfaltiranje tega pločnika in asfaltiranje razširjene ceste. Načrtovana so tudi gradbena dela v drugi fazi, in 
sicer od mostu nad potokom Težka voda do bara Klanček v Črmošnjicah. Izvedli bomo tudi preplastitev ne-
kaj slabših cestnih odsekov v določenih vaseh. Seveda pa se bodo nadaljevale tudi priprave v sklopu ureditve 
kolesarske steze, ki bo tukajšnje kraje povezovala z Novim mestom. Projekt so našim krajanom predstavili 
župan občine Novo mesto g. Gregor Macedoni in odgovorni občinski uslužbenci.

Opraviti bomo morali tudi še nekaj del, povezanih z javno razsvetljavo v posameznih vaseh. Načrtuje se 
namestitev javne razsvetljave v spodnjem delu vasi Verdun in v Brezovici ob glavni dovozni cesti. Na Gornji 
Težki Vodi ob restavraciji Prepih bomo postavili avtobusno postajališče za šolarje. Nujno je potrebno izvesti 
tudi prekritje stare poslovilne vežice v Stopičah (kapelica sv. Jožefa) in postaviti smerokazno tablo za spodnji 
del vasi Verdun s hišnimi številkami od 1 do 7. Odpravljene bodo tudi poškodbe na železni režasti rešetki 
nad zbiralnim kanalom za meteorne vode ob glavni cesti sredi spodnjega dela vasi Verdun.

V delovnem programu sveta so seveda tudi drugi načrti, a je njihova izvedba odvisna od mnogih drugih de-
javnikov, vedno pa svoje dodajo tudi potrebni finančni stroški. Razpolagati je mogoče le s toliko denarja, kot 
ga KS uspe pridobiti. Ti načrti so: širitev pokopališča v Stopičah, izvedba pohodne poti od poslovilne vežice 
do glavnega vhoda v cerkev na severni strani cerkve v Stopičah ter ureditev parka in parkirnega prostora 
ob pokopališču v Stopičah, za kar sta projekta že izdelana. Nadalje je treba omeniti tudi ureditev poslovilne 
vežice v Šentjoštu, kjer je potrebno ob pridobitvi lastništva pridobiti še uporabno dovoljenje. Nenazadnje pa 
je treba omeniti tudi željo po razsvetlitvi športnega igrišča ob šoli v Stopičah.

Naj bo o naših načrtih dovolj. Spoštovane krajanke in krajani, hvala za vaše predloge in spodbude, da lahko 
svoje delo resnično opravljamo v dobro vseh nas. Vsem nam naj bo pomembno vodilo dobro sodelovanje 
in medsebojno spoštovanje.

  Janez Murn  
Predsednik KS Stopiče  
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Mislim, da lahko leto 2022 označimo kot zelo nemirno leto. Po zaključku pandemije se zdi, kot da smo ljudje 
postali zelo nemirni. 

Človek se je v času zapore srečal sam s seboj. Kaj je odkril v sebi? Mnogi so odkrili, da si želijo svobodo, 
drugi so odkrili nemir, tretji zadovoljstvo, četrti nezadovoljstvo ... 

Ljudje pa smo na splošno iz srečanja s samim seboj prinesli samo nemir. To sporočamo s svojim življenjem. 
Višek tega pa je vojna v Ukrajini, ki ima na duhovni ravni poleg ekonomskega bistveno večji vpliv, kot si 
lahko mislimo. Kaj bomo storili? Nevarno je razmišljati »bomo pa malo molili in bo Bog poslal mir«, ker ga 
ne bo. In potem bomo razočarani nad Bogom in svetom. Lahko le prosimo za mir, potem pa kakor bo Bog 
dal. Vendar Jezus, Božji Sin, pravi: »To sem vam povedal, da bi imeli mir v meni. Na svetu imate stisko, toda 
bodite pogumni: jaz sem svet premagal.« (Jn 16,33). Jezus ni premagal sveta s silo. Ni se mu maščeval, ko so 
ga sramotili in pribili na križ. Ni nas usmrtil, je pa zate umrl. Zate je umrl, ker si mu dragocen/a in te ljubi. 
Ob vsem tem je ohranil mir, čeprav je trepetal v trpljenju. Zato nas vabi, da po svetem krstu, s katerim smo 
vstopili Vanj, ostanemo v Njem, kajti samo v Njem bomo deležni Njegovega miru, ko se bomo gotovo še 
znašli v bolj ali manj veliki stiski. 

Voščilo župnikaVoščilo župnika

Spoštovani prebivalci krajevne skupnosti Stopiče in ostali, sebi in vam želim, da bomo v novem letu 2023 
vedno bolj vstopali v Jezusa Kristusa in ostajali v Njem, da bi imeli Njegov mir, ki ga svet ne more dati. 

Vse dobro. 
Tadej Kersnič, župnik
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Utrip župnije Stopiče v letu 2022 in 2023Utrip župnije Stopiče v letu 2022 in 2023
Župnijski pastoralni svet župnije Stopiče načrtuje delo v župniji in župniku Tadeju pomaga na področjih, 
ki kakorkoli izboljšujejo življenje faranov v župniji. Sestavljajo ga izvoljeni in s strani župnika izbrani člani 
in članice župnije. To so ženske, moški in mladi iz vsakega kraja v župniji. Srečevanje je običajno enkrat 
mesečno. Po skupni molitvi in branju Božje besede sledi skupno razmišljanje o našem poslanstvu v župniji, 
kar lahko razberemo iz prebranega odlomka Svetega pisma in navodil za delo ŽPS-ja. Za božično novoletne 
in velikonočne praznike pa se z voščilnico spomnimo ostarelih, bolnih in osamljenih.

V letošnjem šolskem letu bodo imeli prvoobhajanci svoj praznik na prvo nedeljo v juniju. Priprave že po-
tekajo in 22 prvoobhajancev se je na tretjo adventno nedeljo tudi že kratko predstavilo v župnijski cerkvi. 
Potekajo pa tudi priprave na sveto birmo. Predstavitev birmancev je bila na četrto adventno nedeljo. Bir-
movalec bo novomeški škof Andrej Saje na prvo soboto v juniju. 

V otroškem pevskem zborčku, ki ga vodi Marjeta Šašek, sodeluje trenutno 15 otrok. Večina je starih do 9 let, 
4 dekleta pa so stara med 10 in 15 let. Zborček s kitaro spremlja Luka Udovč in na klavirju Alenka Gazvoda. 
Vaje so v župnišču vsak ponedeljek med 17. in 18. uro. V župnijski cerkvi zborček poje enkrat mesečno pri 
10. sveti maši, sodeluje pri slovesnosti prvega svetega obhajila in že nekaj let tudi na dobrodelnem koncertu 
ob zaključku koledarskega leta, ki ga organizira Turistično društvo Stopiče. Prisrčno vabljeni otroci, ki si 
želijo druženja ob petju.

Pri podružni cerkvi v Pangrč Grmu je bil 10. julija že tradicionalen blagoslov traktorjev in štirikolesnikov. 
Udeležba je bila izjemna. V letu 2023 bo ta blagoslov izveden v začetku julija ali konec avgusta. Na tiho ned-
eljo bo iz vasi do cerkvice sv. Nikolaja kot že več desetletij do sedaj potekal križev pot z molitvijo in branjem 
postaj Jezusove poti pred križanjem. Žegnanje v podružnici sv. Nikolaja je običajno 7. velikonočno nedeljo, 
zagotovo pa je v cerkvi sveta maša tudi na dan sv. Vida in na dan sv. Nikolaja. 

Sabina Zamida, članica ŽPS, je v župnijski cerkvi 5. 12. pripravila Miklavžev večer. Na prireditvi so birman-
ke sodelovale z igro Skrivnostni nočni sprehajalec, župnijski otroški zborček pa je večer še dodatno polepšal 
z nekaj odpetimi pesmicami. Seveda so z Miklavžem prišli angelčki, pa tudi parkeljni. Obdarovanih je bilo 
okoli 140 otrok z darilcem v vrednosti 5 evrov, ki so jih prispevali starši ob prijavi otroka na miklavževanje. 
Darilca so pripravile članice ŽPS.

Vedno je zanimiva adventna delavnica, ki poteka v soboto pred 1. adventno nedeljo. Na delavnici je tokrat 
sodelovalo okoli 20 oseb. Pri izdelavi adventnega venčka otrokom običajno pomagajo tudi njihove mamice. 
Izdelava venčkov se je pričela ob 10. uri in se končala okoli 12. ure z župnikovim blagoslovom. Naslednjega 
dne v nedeljo pa je bil še blagoslov adventnih venčkov tistih, ki so prinesli doma izdelane venčke. 

Posebej je treba omeniti nekaj predavanj, ki jih je organizirala skupina faranov pod vodstvom Damjana 
Šeruge v Družbenem domu Stopiče. V spomladanskem času leta 2022 je bil organiziran moški večer z naslo-
vom Življenje kot pustolovščina, ki ga je vodil Dani Siter. Predavanje je bilo Danijevo osebno pričevan-
je. Udeležencev je bilo okoli 30. Naslednje predavanje, organizirano kot ženski večer, je bilo namenjeno 
ženskam. Naslov večera je bil Lepo je biti ženska, predavateljica pa je bila Vilma Siter. Z možem Danijem sta 
ustanovitelja društva Družina in Življenje. Predavanja se je udeležilo okoli 100 žensk.
 
V začetku novembra 2022 pa je bil gost večera g. Janez Jeromen, župnik župnije Veliki Gaber. Gospod Je-
romen je tudi prevajalec Svetega pisma in predsednik Svetopisemske družbe Slovenije. Naslov njegovega 
predavanja je bil: Humor v Svetem pismu. Ob njegovem podajanju hudomušnih zgodbic iz Svetega pisma se 
je marsikdo lahko do srca nasmejal.

Organizatorji za 27. 1. 2023 napovedujejo srečanje z gostom Alešom Čerinom. Njegovo predavanje bo na 
temo vzgoje mladih v sedanjem času. Gospod Aleš je sicer upokojenec, še nedolgo pred tem pa uspešen 
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samostojni podjetnik. In tudi v nadaljnji prihodnosti je predvidenih še kar nekaj zanimivih srečanj, zato 
vljudno vabljeni vsi, ki si želite razširiti obzorja.

Konec avgusta je bil ponovno uspešno izpeljan nekajdnevni oratorij mladih. Pričel se je v ponedeljek, 22. 
avgusta, in končal v sredo, 24. avgusta. Oratorij, ki se ga je udeležilo okoli 60 otrok, je vodilo 15 animatorjev. 
Tema oratorija je bil Ignacij Lojolski. Vsak dan je bil pričetek ob 9. uri, zaključek pa s sveto mašo okoli 15. 
ure. Po predvajanem posnetku o življenju in delu Ignacija Lojolskega je sledila kateheza in nato delavnice 
po skupinah. Delavnice so bile z različnimi temami (kuharska, skavtska, športna …). Zadnjega dne so se 
udeleženci oratorija udeležili še velike vodne igre. Takšna druženja mlade na poseben način združujejo in 
jih oblikujejo za odgovorno in polno življenje v prihodnosti.

Omeniti je potrebno tedensko zbiranje slavilne skupine v učilnici župnišča ob sredah zvečer. Skupina s pe-
smijo in molitvijo časti Boga, molijo pa tudi za posebne namene posameznikov. 

Pod vodstvom Bernarde Cimrmančič se tedensko dobiva tudi manjša skupina krasilcev cerkve za nedeljs-
ko bogoslužje. Njihova tema je dogovor o okrasitvi cerkve glede na sporočilo glavnega nedeljskega berila. 
Zvestim dušam po posameznih vaseh pa gre posebna zahvala za vestno sodelovanje pri čiščenju cerkve ob 
sobotah in večjih praznikih.

V župniji delujeta dve zakonski skupini, in sicer enkrat mesečno. Njihovo delo poteka po programu društva 
Družina in Življenje.

Posebej je treba izpostaviti delo pri podružni cerkvi v Šentjoštu. Člani gradbenega odbora za obnovo cerkve 
so izmed treh ponudnikov tesarskih del izbrali najugodnejšega ponudnika Krovstvo, kleparstvo, tesarstvo 
Strehca iz Novega mesta, ki je delo nato tudi uspešno zaključilo v poletnem času. Velika zahvala pa gre kl-
jučarjema, ki sta sprejela in izvedla zbiranje denarja po gospodinjstvih. Iskrena hvala tudi vsem darovalcem, 
ki ste s svojim darom izkazali pripadnost svojemu kraju oz. podružnici. V naslednjih letih se bodo nadalje-
vala še druga nujno potrebna obnovitvena dela pri cerkvi (utrditev temeljev z odvodnjavanjem, odstranitev 
lesenega stropnega opaža in zidarska obnova stropa in pozneje tudi obnova fasade cerkve). Za omenjena 
dela bodo potrebna še velika finančna sredstva, zato ponovno povabljeni na Antonovo žegnanje v sredini 
januarja in tudi na žegnanje sv. Jošta.

Nad apsido pri podružni cerkvi sv. Matije na Zajčjem vrhu je tesar Vinko Turk obnovil streho. Nadaljuje se 
še zbiranje denarnih sredstev za obnovo župnijske cerkve in župnišča. Hvala za vsak dar, ki je za ta namen. 
Trenutno pri župnijski cerkvi poteka ureditev električne napeljave v zvoniku. V manjši skupini članov ŽPS 
je bil pripravljen tudi idejni načrt ureditve okolice cerkve v naslednjih desetletjih. Načrt je izdelala ga. Irena 
Šeruga.

Kakšna manjša obnovitvena dela so se opravljala tudi v še kateri od preostalih podružnih cerkva. Vsekakor 
pa vljudno vabljeni na podružnična žegnanja in k svetim mašam v župnijsko cerkev. Molitev in dobra dela 
tlakujejo pot dobrim medčloveškim odnosom tako v družinah kot tudi širše v vaseh in sami župniji. Dobri 
odnosi pa so temeljni pogoj za razvoj družbe z večjim blagostanjem.

Anton Goršin
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Oratorij v StopičahOratorij v Stopičah
Letos je na župnijskem prostoru konec avgusta potekal že 3. stopiški oratorij. Gre za nekajdnevno srečanje 
osnovnošolskih otrok, ki se s pomočjo animatorjev srečujejo s svetopisemskimi liki, ustvarjajo, pojejo, se 
igrajo in na ta način spoznavajo Boga.

Animatorji smo s pripravami na letošnji oratorij pričeli že konec junija in tam načrtovali delavnice in kate-
heze za otroke, se učili oratorijsko himno, izdelovali plakate in zastavo ter tudi sami krepili naš odnos z 
Bogom. Letos se nas je s to funkcijo srečalo 16 – Matija Udovč, Urška Cimrmančič, Maks Andrin, Lovro 
Šimec, Bor Mirovič, Tinkara Koračin, Tina Rutar, Hana Androić, Anja Lukšič, Ema Klobučar, Monika Šeru-
ga, Žana Bačar, Živa Kirn, Nastja Klemenčič, Andrej Rutar in Luka Udovč. Meseci so tekli in naenkrat je bil 
pred nami 3-dnevni oratorij in 72 razposajenih otrok. Letošnji osrednji lik je bil Ignacij Lojolski, ustanovitelj 
jezuitov in duhovnih vaj. Otroci in animatorji smo spoznavali njegovo srčnost, bojevitost in globoko vero. 
Vse skupaj pa smo si popestrili z različnimi delavnicami, kot so skavtska, pevska in športna delavnica, nam-
izne igre, rožni venčki, izdelovanje zapestnic in še in še. Med njimi je najbolj izstopala cirkuška, kjer nas je 
obiskala klovnesa Vida s svojimi klovnastimi nečaki, vsak dan pa smo se posladkali z dobrotami, ki smo jih 
ustvarili na kuharski delavnici. Po sklopu katehez in delavnic so sledile velike igre, kjer smo lovili Ignacijev 
zaklad in tekmovali v športnih igrah. Kljub slabemu vremenu smo zadnji dan ujeli nekaj sončnih žarkov in 
jih izkoristili za vodne igre. Skupno druženje smo nato zaključili z mašo in pojedino ob prigrizkih, ki so jih 
pripravili starši. Razdelili smo izdelke in nagrade, se poslovili ter si obljubili, da se vidimo prihodnje leto. 

Letošnji oratorij nas je postavil pred mnoge izzive – od korone, ki jo je staknil župnik, do slabega vremena 
in primanjkljaja v animatorskih vrstah. Pa je bila tudi letos z nami božja pomoč, ki je pripomogla k temu, 
da smo spet zelo uspešno izpeljali oratorij. Prav tako pa nam to ne bi uspelo brez našega srčnega župnika 
Tadeja, ki nam je (ponovno) prepustil celotno župnišče in vso potrebno opremo ter nas podpiral z molitvijo.

Stopiški animatorji
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Osnovna šola Stopiče v letu 2022Osnovna šola Stopiče v letu 2022
Po letu 2021, ki ga je zaznamovala epidemija covida-19, smo bili vsi veseli, da so se po zimskih počitnicah v 
začetku marca 2022 sprostili ukrepi za preprečevanje virusa v šoli. 

Nadaljevali smo vseslovenski projekt Rastoče knjige, ki smo ga obeležili na kulturni prireditvi ob sloven-
skem kulturnem prazniku. Prireditev je potekala virtualno, nosila pa je naslov “Čutim jaz, čutiš ti, čutimo 
mi vsi”. Raziskovanje čustev je bila ena izmed prednostnih nalog naše šole. Ob tej priložnosti je izšel tudi 
zbornik z enakim naslovom. 

Pred kulturnim praznikom je potekala tudi virtualna likovna delavnica Bajke in povesti o Gorjancih na 
temo Jutrovica. Ta bajka je zgodba o človeški naravi in o čustvih, ki se porodijo ob naših dejanjih. Učenci so 
ustvarjali v risarki tehniki lavirana risba, sodelovalo je 10 osnovnih šol, 45 učencev in učenk ter 8 mentorjev. 

Uspešno smo prestali zunanjo presojo Inštituta za kakovost in ohranili certifikat Kakovost za prihodnost v 
vzgoji in izobraževanju. 

V spomladanskem času nas je ob zaključku bralne značke obiskal dr. Igor Saksida. Učenci, ki so vseh 9 let 
osnovnega šolanja opravili bralno značko, so pridobili naziv zlati značkar. Teh je bilo 11. Okoli 100 učencev 
razredne stopnje pa je v noči s 25. na 26. april prespalo v šoli. Dogodek je imel naslov Noč s knjigo, namen 
pa je bilo dvigniti bralno kulturo, nivo branja in bralnega razumevanja ter krepiti in razvijati medsebojne 
odnose. 

Tako kot vse se je tudi nas dotaknilo dogajanje v Ukrajini. Že kmalu, konec marca, smo na šoli dobili tri 
ukrajinske učence. To je tudi spodbudilo humanitarno akcijo Pomoč za Ukrajino. Kot vsako leto smo v maju 
izvedli tudi humanitarni akciji Košarica Rdečega križa in Pokloni zvezek.

V šolskem letu 2021/22 smo nadarjenim učencem ponudili kar nekaj delavnic in dejavnosti: po Machovi 
poti s kolesom, lov na lisico, robotiko v Ljubljani, robotsko olimpijado v Velenju, likovno kolonijo na Krku, 
ekskurzijo v Graz. 
Ker so bili v preteklih letih učenci in učenke prikrajšani za šolo v naravi, smo meseca februarja izvedli  zims-
ko šolo v naravi za osme  razrede in šolo v naravi za sedme razrede v Piranu meseca junija.
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Na športnem področju so starejši in mlajši učenci tekmovali na šolskih, občinskih, področnih in državnih 
tekmovanjih v različnih športnih disciplinah. 

Učenci so se pod vodstvom mentorjev udeležili različnih tekmovanj v znanju in dosegli lepe rezultate. Os-
vojili so 26 srebrnih priznanj in 6 zlatih priznanj na državnem nivoju. 

Maja smo izvedli NPZ-je in v šolskem letu 2021/22 so bili dosežki naših učencev v 9. razredu pri vseh pred-
metih nadpovprečni. Učenci 6. razreda pa so bili nadpovprečni pri slovenščini in matematiki. Najučenec ter 
najšportnik in športnica šole so se 15. junija 2022 udeležili tudi sprejema pri županu. 

Valeto devetošolcev smo organizirali v športni dvorani. Od OŠ Stopiče se je poslovilo 29 učencev. Šolskemu 
letu v slovo pa smo pomahali z zaključno prireditvijo 22. junija.

Z novim šolskim letom 2022/23 je funkcijo vršilke dolžnosti ravnateljice za eno šolsko leto prevzela Sabina 
Hočevar, pomočnica pa je postala Natalija Mihelčić Gradišar.

Šolsko leto smo pričeli brez omejitev za širjenja virusa covid-19 in tega smo bili zelo veseli. Zopet je bilo 
prehajanje učencev po učilnicah, druženje razredov in skupin …

V tem šolskem letu smo si za prednostni nalogi izbrali dva cilja, in sicer krepitev medsebojnih odnosov in 
krepitev dejavnosti bralnega razumevanja. 

V jesenskem času smo izvedli kar nekaj dnevov dejavnosti: jesenski pohod ter atletika, ogled Narodne galeri-
je, Muzeja novejše zgodovine in baletne predstave v Ljubljani, učenci 6. razreda so obiskali Groharjevo hišo 
v Sorici in botanični vrt v Ljubljani, učenci 7. razreda so obiskali Cvinger in Muzej železarstva in livarstva 
na Dvoru, osmošolci so se odpravili v tehnični muzej Bistra in po Prešernovih stopinjah, devetošolci so na 
Rašici odkrivali Primoža Trubarja in njegovo dobo, učenci 5. razreda so opravili kolesarski izpit, obeležili 
smo tudi dan brez avtomobila, učenci prvega triletja so odkrivali gozd, se učili pravilnega obnašanja v pro-
metu, se poglobili v svet pravljic ter poskrbeli za novoletno dekoracijo.
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Učenci so pri izbirnih predmetih računalništvo in robotika so imeli priložnost, da so se udeležili različnih 
robotskih delavnic na Fakulteti za elektrotehniko v Ljubljani. V novembru smo izvedli delavnice in preds-
tavo v okviru projekta Rastoča knjiga, ki tokrat nosi naslov “Skupaj z roko v roki zmoremo več”. Predstavo 
je uprizorilo društvo Za boljši svet. 

V letošnjem šolskem letu nadaljujemo s projekti Eko šola, Zdrava šola, Samoevalvacija, Kulturna šola, Ka-
kovost za prihodnost, Rastoča knjiga ter Varno in spodbudno učno okolje. Veliko pozornosti namenjamo 
krepitvi podjetniške kompetence, saj se je šola tudi  v letošnjem šolskem letu vključila v program Z ustvarjal-
nostjo in inovativnostjo do podjetnosti. V novembru pa so naši učenci na Start up vikendu v Novem mestu 
prejeli nagrado za drugo mesto. 

Za učence 8. in 9. razreda poteka karierna orientacija, obiskalo nas je kar nekaj srednjih šol. Osebje Zdravst-
venega doma Novo mesto po šoli po posameznih oddelkih, tako kot vsako leto, izvaja izbrana zdravstve-
no-vzgojna predavanja. Za nami je tudi že prva zbiralna akcija starega papirja, v mesecu požarne varnosti 
v oktobru smo izvedli vajo požarne evakuacije, učenci prve triade in vrtca pa so obiskali gasilski dom v 
Stopičah. 

Koledarsko leto bomo zaključili z novo pridobitvijo na šolskem igrišču, saj smo s pomočjo prispevkov staršev 
na račun šolskega sklada ter sofinanciranja Občine Novo mesto in Krajevne skupnosti Stopiče pridobili dve 
novi leseni zunanji igrali ter ograjo. 

V naslednjem koledarskem letu bomo veliko pozornosti namenili vzgojnemu delovanju šole in preobliko-
vanju vzgojnega načrta, hkrati pa se bomo trudili za čim boljši uspeh in dosežke otrok ter uresničevanje 
ciljev, ki so zapisani v Letnem delovnem načrtu šole. Enako pomembno se bomo trudili za odnose vseh na 
šoli ter za tesno sodelovanje z lokalno skupnostjo in s starši. Vsem staršem in ostalim krajanom se zahvalju-
jemo za pomoč in podporo pri vseh naših aktivnostih. Močno verjamemo, da z medsebojnim spoštovanjem 
skupaj z roko v roki zmoremo več.

Zadnji šolski dan v letošnjem koledarskem letu bomo zaključili s prireditvijo ob dnevu samostojnosti in 
enotnosti. V novem letu vam želimo predvsem veliko pristnih, srčnih odnosov, miru in zdravja. 

VSE DOBRO V LETU 2023!

Sabina Hočevar in Natalija Mihelčić Gradišar
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Vrtec StopičeVrtec Stopiče
Koledarji vseh vrst in videzov nas opominjajo, da se leto 2022 počasi bliža koncu. Ob takih trenutkih radi 
naredimo pregled vseh dogodkov, ki so se zgodili v letu, ki mineva. V Vrtcu Stopiče smo tako zapisali kar 
nekaj aktivnosti, ki se nam bodo zagotovo vtisnile v spomin. Nekaj bi jih želeli deliti tudi z vami.

V sodelovanju s šolo izvajamo projekt Varno in spodbudno učno okolje. Strokovne delavke so v prakso 
vnesle novopridobljena znanja. Otroci so skozi pogovor in izvedene dejavnosti, kot so jezik volkov in žiraf, 
leteča preproga, vrvenje, vaje nedokončanih stavkov, vaje čuječnosti in ostalih aktivnosti, spoznavali, kako 
se lahko naučijo razumeti svoja čustva in potrebe ter čustva in potrebe drugih. Poleg razumevanja čustev so 
razvijali socialne spretnosti, se učili sodelovanja, spoštovanja in sobivanja. S tem ciljem je bila povezana tudi 
rdeča nit letošnje Rastoče knjige »Čutim jaz, čutiš ti, čutimo mi vsi.« Vsaka družina je prejela izvod publik-
acije, v kateri so strnjeni utrinki, zapisi in likovni izdelki na to temo.

Strokovne delavke vrtca so v drugi polovici leta izdelale  načrt za poslikavo vrtčevskih asfaltnih površin z 
gibalnimi nalogami, ki so ga nato tudi realizirale. Otroci so se poslikanega igrišča zelo razveselili, celo starši 
radi rešijo gibalne naloge na poti do vhoda v vrtec. 

V sklopu projekta so se otroci seznanili z znakovnim jezikom in se na RTV Slovenija v oddaji Prisluhnimo 
tišini predstavili širni Sloveniji s svojim znanjem o govorici gluhih. Pokazali so kretnje za razne pesmi, živali, 
predmete … Otroci so jezik gluhih prinašali tudi v svoje domove, kjer so spodbujali starše, da so se naučili 
osnov kretanja.

Tudi v tem letu so se otroci v vseh letnih časih povezovali z naravo. Ob tem smo uresničevali cilj Doživljanje 
okolja z vsemi čutili, spodbujanje aktivnega vključevanja otrok v odprto učno okolje s poudarkom na razis-
kovanju, prirojeni radovednosti in ustvarjalnosti. Na sprehodih v gozd so jim vzgojiteljice pripravile čutno 
pot, ki so jo morali premagati s prevezanimi očmi. Otroci so ob tem pokazali veliko samozavesti in poguma, 
kajti premagati in prehoditi pot z ovirami, ki nam jih ponuja mati narava, ni tako preprosta. Pri takšnih de-
javnostih otroci ostrijo svoja čutila, kot so tip in sluh. Poleg tega so imeli otroci možnost igranja z naravnimi 
materiali, spoznavali so gozdne živali in rastline, seznanjali so se z gozdnim bontonom. Z izvajanjem pro-
jektov in aktivnosti Ekošole, so otroci vseh oddelkov našega vrtca prispevali svoj delček k ohranitvi zelene 
zastave, na kar smo zelo ponosni. 

Za razvijanje čutil pri otrocih smo se v letošnjem letu strokovne delavke osredotočile na izdelavo senzo-
ričnih igrač. Tekom leta smo tako izdelale raznolik spekter igrač, ki spodbujajo otroke, da med igro razvijajo 
in stimulirajo eno ali več od petih čutil.

Brez sodelovanja staršev pa marsikaterih projektov in dejavnosti ne bi mogli izvesti. Tako smo skupaj 
sodelovali pri projektih Škrat Bralček, Mavrična ribica ter v internih projektih v oddelkih. Z njihovo pomoč-
jo smo zbrali veliko hrane in drugih sredstev za zapuščene živali, zbirali smo hrano in higienske pripomočke 
za košarico Rdečega križa, aktivno sodelovanje je potekalo tudi pri zbiralnih akcijah starega papirja … 
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Poleg sodelovanja s starši v našem vrtcu aktivno sodelujemo tudi z okoljem. Ker smo vrtec pri osnovni 
šoli, imajo naši predšolski otroci veliko prednost, saj se lahko pred vstopom v šolo srečajo s svojo bodočo 
učiteljico in spoznajo prostore šole ter zaposlene. Redno obiskujemo šolsko knjižnico, kjer imamo pravljične 
urice ter izposojo knjig. Učitelj športne vzgoje je za otroke organiziral tečaj rolanja. Uporabljali smo športno 
dvorano, vadbeni prostor, zunanja igrišča … Ob sodelovanju s Krajevno skupnostjo Stopiče se otroci na-
jbolj razveselijo obiska gasilskega doma, kjer jim gasilci predstavijo svoje delo in ponudijo možnost ogleda 
gasilskega tovornjaka tudi z notranje strani. V sodelovanju s širšim okoljem so otroci uživali na drsalnem 
dnevu na Glavnem trgu v Novem mestu, uživali so v bazenu OŠ Grm, kjer so se privajali na vodo. Strokovne 
delavke so prenesle svoje praktične znanje dijakinjam ter študentkam na praksi …

V načrtovanje in izvedbe različnih dejavnosti strokovne delavke vložimo veliko truda. Ta nam je poplačan 
z iskricami v očeh naših varovancev, ki nestrpno pričakujejo, kaj jim prinaša nov dan v vrtcu. Trudile se 
bomo, da te iskrice ne ugasnejo in da bodo žarele tudi v prihajajočem letu 2023.

Doroteja Kramaršič, dipl. vzg.
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Krajevna organizacija Rdečega križa StopičeKrajevna organizacija Rdečega križa Stopiče
Poslanstvo Rdečega križa Slovenije je, da deluje v skladu s sedmimi temeljnimi načeli gibanja Rdečega križa, 
to pa so: humanost, nepristranskost, nevtralnost, neodvisnost, prostovoljnost, enotnost in univerzalnost. V 
lokalnih okoljih spremlja življenje ljudi in aktivno reagira na pojave stiske in nemoči, še posebej ranljivih 
skupin, kot so otroci in starejši. Zagotavlja spoštovanje človeka in nagovarja ljudi, da delijo del svojega bla-
gostanja s tistimi, ki so nemočni in v stiski. V krajevnih organizacijah in med ljudmi spodbuja in gradi čut 
za solidarnost in razumevanje stiske drugih. Poleg tega spodbuja in širi vrednote zdravja in zdravega živl-
jenja, uvaja načrtno izobraževanje in usposabljanje za izvajanje poslanstva in nalog ter širi znanje o gibanju 
Rdečega križa v mednarodnem humanitarnem pravu. 

Krajevni odbor Rdečega križa Stopiče, ki deluje s svojimi 27 prostovoljkami, spremlja življenje ljudi in rea-
gira na stiske in socialno ogroženost, še posebej pri ranljivih skupinah, kot so otroci in starejši, na območju 
13 vasi v naši krajevni skupnosti. 

V prvem polletju leta 2022 so bile naše aktivnosti po programu dela zaradi koronavirusne bolezni še vedno 
delno omejene, vendar nam je skozi vse leto uspelo uresničiti celoten zastavljeni program. 

Tako smo v začetku leta uspešno pobrali članarino, ki je osnova za naše humanitarno delo poleg sredstev, 
prejetih od Mestne občine Novo mesto in  Območnega združenja Rdečega križa Novo mesto. Skozi vse leto 
je potekalo razdeljevanje rednih prehrambenih paketov osmim socialno ogroženim posameznikom. Razdel-
jevanje prehrambenih paketov iz evropskih zalog je bilo izvedeno trikrat in sicer 45 posameznikom in 37 
družinam. V tednu Rdečega križa je v Osnovni šoli Stopiče potekala »Košarica RK«, kjer so osnovnošolci  
zbrali higienske in prehrambene izdelke za 7 socialno ogroženih otrok, ki obiskujejo Osnovno šolo Stopiče. 
Izvedeni sta bili tudi obe planirani krvodajalski akciji. Skozi vse leto smo sodelovali s socialnimi delavkami 
na lokalni in občinski ravni, s Krajevno skupnostjo, društvi in Osnovno šolo Stopiče.

Prispevali smo v sklad za štipendiranje srednješolcev in nakup šolskih potrebščin ter v sklad za letovanje 
otrok na Debelem Rtiču. Sodelovali smo pri zbiranju sredstev v treh humanitarnih akcijah v okviru Ob-
močnega združenja Rdečega križa Novo mesto in prispevali v »Sklad za pomoč ljudem v stiski«. Sofinan-
cirali smo tudi nego krajanke na domu. 

Tradicionalno srečanje starejših krajanov v Osnovni 
šoli Stopiče tudi letos ni bilo izvedeno. Namesto tega 
so prostovoljke obiskale vseh 298 krajanov, starejših 
od 70 let, na njihovem domu oz. v domovih stare-
jših, kjer nekateri prebivajo, s simboličnim darilom 
in zloženko. Ob koncu leta pa je bilo obiskanih 122  
starejših od 80 let in 38 bolnih in invalidnih kra-
janov prav tako z darilcem, pratiko in voščilnicami 
za praznike, ki so jih izdelali učenci Osnovne šole 
Stopiče. 

Skozi vse leto smo s priložnostnim darilom obis-
kovali krajane na domu in v domovih za starejše, in 
sicer tiste, ki so dopolnili 80 let (teh je bilo 16), 90 
let in več (teh je bilo 12) ter najstarejšo krajanko v 
Domu starejših občanov Novo mesto, gospo Rozali-
jo Može z Dolnje Težke Vode, ki je v januarju dopol-
nila 100 let. 

100 let Rozalije Može z Dolnje Težke Vode.
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Postaja Rdečega križa v družbenem domu je delovala od julija do oktobra, nato pa je bilo njeno delovanje 
zaradi premajhnega interesa ustavljeno. O delovanju postaje RK v letošnjem letu bomo krajane pravočasno 
obvestili. 

Vsem krajanom priporočamo, da se vključijo v dejavnosti v okviru medgeneracijskega središča v prostorih 
Območnega združenja Rdečega križa Novo mesto. To so razni tečaji ročnih del, tečaji računalništva, ku-
harski tečaji, druženje ob modri polici in podobno. Spomladi in jeseni poteka »Zelemenjava«, kjer lahko 
menjate sadike, semena in pridelke z naših vrtov. Informacije o dejavnostih na Območnem združenju lahko 
dobite na spletni strani www.novomesto.ozrk.si ali po telefonu 07 39 33 120.

V letu 2023 želimo vsem krajankam in krajanom Krajevne skupnosti Stopiče veliko zdravja, dobre volje in 
optimizma. 

Vaša krajevna organizacija Rdečega križa Stopiče
Slavka Prosenik 

90 let Slavka Draba iz Stopič.90 let Marije Turk z Verduna.

Priprava novoletnih daril v družbenem domu.
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Karitas je mednarodna organizacija za humanitarno pomoč Rimskokatoliške cerkve. Od letošnjega leta pa 
ta deluje tudi v Stopičah.

Kar nekaj let je za nudenje osnovne pomoči najbolj potrebnim na našem območju skrbela prostovoljka 
novomeške organizacije Karitas v sodelovanju z župnikom Tadejem. V začetku letošnjega leta pa smo se 
v župniji Stopiče dogovorili, da začnemo karitativno delovati bolj organizirano. Tako smo se v januarju 
prostovoljke zbrale v zelo lepem številu. Prvotni namen je bil, da prvo leto nadaljujemo z že vzpostavljenim 
načinom nudenja pomoči in delujemo neformalno. Po nekaj srečanjih, ko smo se udeležile še usposabljanja 
Škofijske karitas Ljubljana in srečanj s sestro Slavko Cekuta, smo ugotovile, da je čas za ustanovitev Župni-
jske Karitas Stopiče. Odprli smo tudi telefonsko številko, na katero nas lahko pokličejo osebe, ki potrebujejo 
pomoč. Dogovorili smo se, kakšno obliko pomoči lahko že v tistem trenutku nudimo. 

Tako smo sodelovali pri zbiranju vsega potrebnega za življenje, šolanje in letovanje dveh ukrajinskih otrok 
oz. njune družine, zbiranju sadik prizadetim po hudi uri na Mirni ter še marsikaj. Dogodek, ki ga prostovol-
jke ne bomo pozabile, pa je bila naša prva delitev paketov evropske hrane tako zaradi navdušenega sodelo-
vanja pri pripravi in delitvi paketov kot tudi zaradi hvaležnosti in odziva prejemnikov. Eni so bili veseli do 
solz, drugi presenečeni, eni so menili, da ne potrebujejo pomoči, češ da so drugi bolj potrebni, vsi pa so bili 
neizmerno hvaležni. V juniju smo tako izvedle že drugo delitev. Na račun pridnih upokojenih sodelavk je 
bila ta že v dopoldanskem času izvedena. Oktobra je bila opravljena tretja obsežna akcija delitve paketov 
evropske hrane, v decembru pa so pri tem levji delež zopet prevzele naše upokojene članice.

Zadnja odmevna akcija pa je bila izdelovanje adventih venčkov in voščilnic, ki so bili na nedeljo Karitas, po 
sv. maši, na voljo za prostovoljne prispevke, namenjene faranom, najbolj potrebnim pomoči.

Nadškof Alojzij Cvikl, predsednik Slovenske Karitas, je ob zaključku letošnjega tedna Karitas  povedal: »Ni-
hče ni tako reven, da ne bi mogel tudi sam prispevati svojega deleža za skupno dobro.« Zato Karitas župnije 
Stopiče medse toplo vabi prostovoljke in prostovoljce, kajti z dejanji srca se med nami ustvarjajo vezi, kar 
ljudi povezuje v skupnost. Prostovoljci in darovalci pa so tisti, ki v njej širijo dobro.

Stopiški KaritasStopiški Karitas

Župnijska Karitas Stopiče
Kontakt na telefonu: 031 249 616
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Prostovoljno gasilsko društvo StopičeProstovoljno gasilsko društvo Stopiče
OBČNI ZBOR 
Na začetku leta smo po dveh letih zopet lahko organizirali občni zbor za vse gasilce in naše podpornike. 
Občnega zbora so se tako udeležili gasilci sektorja Stopiče, gasilci PGD Krkavče ter ostala društva, ki delu-
jejo v KS Stopiče. Na občnem zboru se je pregledalo delovanje društva za preteklo leto ter predstavilo visoke 
cilje za tekoče leto. Med večje projekte zagotovo sodi izgradnja nove garaže ob levi strani družbenega doma 
ter preureditev spodnjih prostorov v garderobe in prostor za druženje. V mesecu novembru je tako vozi-
lo GVGP-2 dobilo svojo garažo. Investicija je stala 25.000 €. Zahvala gre vsem, ki ste pripomogli, da smo 
zastavljen cilj uspešno realizirali.

NOVA OPREMA
Vsako leto gasilsko društvo skladno s pogodbo z Mestno občino Novo mesto pridobi določena finanč-
na sredstva. Namenska finančna sredstva je potrebno porabiti za nakup gasilske opreme. Tem sredstvom 
dodamo še veliko lastnega finančnega vložka. V letošnjem letu smo tako kupili AED, torbo s sanitetnim 
materialom, medicinski kisik, 6 kompletov intervencijskih zaščitnih oblek, čelade, rokavice ter nadgradili 
vozilo VGV z novim svetlobnim blokom. V vsa vozila smo namestili tablične računalnike, ki so nam med 
intervencijo v veliko pomoč, saj lahko preko aplikacije FireApp spremljamo vse aktivnosti. Skupaj smo za 
nakup opreme porabili 15.000 €.
S strani MO Novo mesto – Področje za zaščito in reševanje (Civilna zaščita NM) smo kot 2. kategorija 
gasilske enote dobili 2 para gasilskih škornjev Haix. S strani URSZR pa smo kot gasilska enota 2. kategorije 
pridobili še tablični računalnik. 

GASILSKE VAJE
V gasilskem društvu Stopiče se zavedamo, da sodobna tehnika brez znanja nima pomena, zato se vseskozi 
izobražujemo na tečajih ali društvenih vajah. Tekom leta smo izvedli več društvenih vaj ter usposabljanj z 
opremo. Operativne vaje potekajo vsak četrtek med 20. in 22. uro. Izvedli smo več gasilskih vaj. Udeležili 
smo se sektorske vaje na žagi v Pogancih, preverjanja gasilskih enot Mestne občine Novo mesto na Glavnem 
trgu, evakuacije Osnovne šole Stopiče, nenapovedane vaje prvih posredovalcev v Orehku, nenapovedane 
vaje v organizaciji PGD Lakovnice, nenapovedane meddruštvene vaje na Gornji Težki Vodi ter večih društ-
venih vaj. Vsem gasilcem se zahvaljujemo, da svoj prosti čas namenite izobraževanju ter s tem zagotavljate 
večjo usposobljenost v primeru nesreč.
Enkrat mesečno se izvajajo večje društvene vaje, zato bi potrebovali odslužene objekte, ki so namenjeni 

rušenju, ali gospodarska poslopja (kmetije, delavnice ...), ki imajo večje požarno tveganje. V primeru, da 
imate kaj od zgoraj naštetega, nas kontaktirajte na 040 980 814 (Blaž Blatnik) ali preko e-pošte društva. 
Gasilci bi lahko preko tovrstnih vaj spoznali nevarnosti vašega objekta ter svetovali, kaj lahko sami storite za 
večjo požarno varnost. Pri takšnih vajah  preizkusimo tudi dobavo požarne vode iz hidrantov, dostopnost 
gasilskih vozil in ostalo.

IZOBRAŽEVANJA IN MLADINA
Večino letošnjega leta so veljali ukrepi za preprečevanje širjenja virusa, zato je bilo izobraževanj na ravni 
Gasilske zveze Slovenije manj kot običajno. 2 člana sta opravila večurni tečaj za mentorja mladine. 9 članov 
je uspešno zaključilo nadaljevalni tečaj za operativnega gasilca. Tečaj je zelo obširen in obsega več kot 150 ur 
teorije in praktičnih vaj. V aprilu smo v organizaciji NMP ZD Novo mesto ter PGD Ždinja vas opravili tečaj 



16

za certificiranega prvega posredovalca. Z uspešno zaključenim izpitom (teoretičnim in praktičnim delom) 
je 10 gasilcev pridobilo certifikat za nudenje pomoči pri nujnih stanjih, kot so zastoj srca, huda krvavitev ter 
zadušitev.
Velik poudarek dela v gasilski organizaciji temelji na izobraževanju mladine ter pridobivanju novih članov. 
V letošnjem letu smo tudi na tem področju lahko pričeli bolj intenzivno delovati. Preko predstavitev smo 
privabili nekaj mladih članov in jih skozi vaje vpeljali v delo gasilca. V prihodnjem letu si želimo, da se ek-
ipa pionirjev ali mladincev udeleži gasilskih tekmovanj v organizaciji Gasilske zveze Novo mesto. Že sedaj 
vabimo nove člane, da se nam pridružite na vajah. Mentorji vas že pričakujejo.

INTERVENCIJE
V zadnjem letu se gasilci srečujemo z več intervencijami, kot smo se včasih. V spomladanskem času nas je 
pestila suša, ki je prinesla več požarov v naravi. Gasilska enota Stopiče z gasilskimi cisternami posreduje tudi 
izven svojega požarnega okoliša. Do sedaj smo intervenirali 21-krat. V povprečju se intervencije udeleži več 
kot 12 gasilcev z vozili VGV, GVM-1, AC 16/40 ter GVGP-2. 
7-krat požar v naravi, 5-krat požar v stanovanjskih stavbah, 2-krat tehnična pomoč (neurje),1-krat nudenje 
prve pomoči, 6-krat gašenje požara na Krasu.

KRAS
»Največji požar v zgodovini Slovenije. Gori gozd, ogenj grozi vasem.« 
Kaj kmalu je bilo jasno, da kraškim gasilcem ne bo uspelo ukrotiti požara, zato se je aktiviral državni načrt 
za požar v naravnem okolju. Naša enota se je priključila gasilskemu konvoju dolenjske regije. Na pomoč smo 
bili pozvani 6-krat ter se z več gasilci, včasih tudi 10 in več, podali gasit požar. Ena izmena obsega več kot 
12 ur gašenja, odvisno od predaje izmene, ter še prihod in povratek v domači kraj. Zaradi oddaljenosti so 
naše izmene trajale tudi do 24 ur. Gašenje pri 35 stopinjah Celzija in na težko dostopnem terenu od gasilcev 
zahteva vse napore in znanje. Večkrat smo bili na robu ognja ali gasili nove požare. Ob tem je bilo potrebno 
večkrat evakuirati gasilce in gasilsko tehniko na varno. Na območju, kjer se je razprostiral požar, so še do-
datno nevarnost predstavljala neeksplodirana ubojna sredstva iz vojnih časov. Moč ognjenih zubljev je bila 
včasih enostavno premočna za gasilce in tehniko. Največji uspeh je bil, da smo uspeli obvarovati vasi ter da 
smo se vsi gasilci varno in srečno vrnili domov. Pri takšnih intervencijah pride tudi do iztrošenosti opreme 
in poškodb na njej. Žal tudi naša gasilska vozila niso ostala cela. Poškodovanih je bilo več kosov opreme. V 
ta namen je država in Ivo Boscarol namenila denarna sredstva za poškodovano opremo ter nekaj sredstev za 
nakup nove opreme. Tudi nekaj posameznikov je v zahvalo za požrtvovalno delo doniralo našemu društvu. 
Vsa sredstva smo porabili za popravila in nakup nove opreme.
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VESELICA 
Po sprostitvi ukrepov so vsi željni zabave prišli na svoj račun na gasilski veselici, ki je bila 24. 6. 2022 v 
Stopičah z ansamblom Vzrock. Veselice se je udeležilo več kot 1000 obiskovalcev. Zahvaljujemo se Društvu 
za razvoj in ohranitev podeželja Orehek za pomoč pri izvedbi ter seveda tudi ostalim, ki ste pomagali na 
veselici.

»Tudi baterije lahko zagorijo. Preprečite požar bat-
erij.« Litij-ionske baterije so v mobilnih telefonih, 
prenosnih in tabličnih računalnikih, igračah, orodju, 
invalidskih vozičkih, električnih skirojih, kolesih, vo-
zilih itd., ki se dnevno uporabljajo. Zato smo v mesecu 
požarne varnosti uporabnike in prebivalce opozarjali, 
da te naprave lahko tudi zagorijo, jim dajali napot-
ke, kako ravnati v takem primeru, ter jih seznanili z 
ukrepi za preprečevanje požarov na tovrstnih napra-

vah.

PREVOZ VODE
Letos smo opravili že več kot 150 prevozov pitne vode. 
Za prevoz pitne vode, izvajanje požarne straže, izposojo vozil, izposojo gasilskih klopi ter izposojo ostale 
opreme pokličete predsednika Boruta Blatnika na tel. številko 040 553 308 ali nam pišite na pgdstopice@
gmail.com. Ob prvem klicu se dogovorimo za termin in način izvedbe.

110. OBLETNICA DELOVANJA PGD STOPIČE
Z idejami in načrti smo že pri praznovanju 110. obletnice, ki bo prihodnje leto. Namenu bomo predali novo 
garažo in novo gasilsko opremo ter v počastitev visoke obletnice organizirali večjo gasilsko vajo.

Leto 2022 se nevzdržno bliža koncu. Tudi letos smo za vas pripravili koledarje, ki na slikovit način prikažejo 
naše delo. Vaših spodbudnih besed in prispevkov bomo zelo veseli. 

Želimo Vam vesele božične praznike ter srečno in predvsem zdravo novo leto 2023.

Več o našem delu si lahko preberete na Facebook strani PGD Stopiče.
Skupaj za večjo varnost
     PGD Stopiče
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Turistično društvo StopičeTuristično društvo Stopiče
Ponovno se izteka še eno koledarsko leto. Pogosto so ti zadnji decembrski dnevi zaznamovani z lučkami, 
okraski, sejmi, prireditvami in mnogimi dogodki. Čedalje bolj so decembri postali tisti, ki v letu najhitreje 
minejo in jih pogosto dejansko nimamo časa podoživeti. Nakupovalna mrzlica, ki zajame večino že takoj po 
1. novembru, se decembra z mnogimi popusti samo še stopnjuje. Pogosto zaradi vseh opravil in obveznosti, 
ki jih je potrebno postoriti, sploh nimamo tistega tradicionalnega občutka radosti, ki smo ga navajeni iz 
otroških dni. Prazniki zato v tem hitrem tempu življenja sploh nimajo več tako velikega pomena, kot bi si ga 
želeli. Zato vam letos poleg vsega dobrega in lepega v novem letu želimo predvsem to, da praznike preživite 
s tistimi, ki jih imate najraje. Želimo vam, da si vsaj za trenutek oddahnete od vseh tegob, ki vas bremenijo. 
Naj bodo torej letošnji prazniki v znamenju povezanosti, radosti in obujanju spominov.

Ponovno se izteka še eno koledarsko leto. Pogosto so ti zadnji decembrski dnevi zaznamovani z lučkami, 
okraski, sejmi, prireditvami in mnogimi dogodki. Čedalje bolj so decembri postali tisti, ki v letu najhitreje 
minejo in jih pogosto dejansko nimamo časa podoživeti. Nakupovalna mrzlica, ki zajame večino že takoj po 
1. novembru, se decembra z mnogimi popusti samo še stopnjuje. Pogosto zaradi vseh opravil in obveznosti, 
ki jih je potrebno postoriti, sploh nimamo tistega tradicionalnega občutka radosti, ki smo ga navajeni iz 
otroških dni. Prazniki zato v tem hitrem tempu življenja sploh nimajo več tako velikega pomena, kot bi si ga 
želeli. Zato vam letos poleg vsega dobrega in lepega v novem letu želimo predvsem to, da praznike preživite 
s tistimi, ki jih imate najraje. Želimo vam, da si vsaj za trenutek oddahnete od vseh tegob, ki vas bremenijo. 
Naj bodo torej letošnji prazniki v znamenju povezanosti, radosti in obujanju spominov.

Začnimo torej pregled letošnjega leta skozi oči Tur-
ističnega društva Stopiče. Naše leto se je kot po na-
vadi začelo s pohodom z baklami, ki je potekal 14. 
1. 2022. Idilični zimski večer smo preživeli v dobri 
družbi in ob soju bakel. Letos nas je pot peljala iz 
Hrušice pa vse do Pangrč Grma. V tamkajšnji cerkvi 
nam je gospod Goršin pripravil podrobno pred-
stavitev zgodovinske tradicije cerkve sv. Miklavža. 
Ker pa znajo biti zimske noči zelo hladne, so nam 
gospodinje pripravile pogostitev, za kar se jim 
iskreno zahvaljujemo.

V februarju smo članom našega društva predstavili 
nekaj statistike delovanja našega društva v preteklem 
letu in načrte za naprej. Za začetek spomladanskih 
dni smo pohodnikom pokazali morda še nepoznano 
pešpot. V zgodnjih jutranjih urah smo se z zbirne 
točke v Stopičah odpravili do Šentjošta, kjer so 
nam domačini pripravili pogostitev, da smo nabra-
li dovolj energije za nadaljevanje poti. Preko gozd-
nih poti smo se iz Šentjošta odpravili proti Novemu 
mestu. Za preganjanje dolgčasa so poskrbeli tudi 
pevci Društva upokojencev Podgorje, ki so pohod 
popestrili s čudovitimi melodijami. Pot smo zak-
ljučili na čudovito urejenem Glavnem trgu, ki je v 
zadnjih letih postal biser Novega mesta. V Hotelu 
Center pa smo si zasluženo privoščili pogostitev.

V zadnjih nekaj letih med ljudmi raste okoljska an-
gažiranost in skrb za našo mater naravo. Tega se za-
vedamo tudi v našem društvu, zato smo se z ostalimi 
društvi naše krajevne skupnosti povezali in združili 
moči pri sodelovanju tradicionalne akcije MO Novo 
mesto Očistimo sosesko. Ena izmed glavnih vizij 
našega društva je širjenje prepoznavnosti teh čudo-
vitih krajev, v katerih živimo, zato je seveda logično, 
da zanje tudi poskrbimo. S prostovoljci smo se loti-
li obnove informacijskih tabel, ki so postavljene na 
petih lokacijah (Stopiče, Mali Orehek, Gornja Težka 
Voda, Črmošnjice in Hrušica).
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Aprila smo naše člane nagradili z zanimivim enodnevnim izletom. 
Destinacija je bila tokrat sosednja Bela krajina. Prav je namreč, da 
spoznamo tudi deželo onkraj Gorjancev in ugotovimo, kaj te kraje 
dela tako edinstvene. Obiskali smo Belokranjski muzej in za pope-
stritev ponovno sedli v šolske klopi. V starodavni šoli Bistra buča so 
nas profesorji spomnili na naše osnovnošolske dni, ki so bili polni 
znanja, včasih pa tudi vragolij. Za uspešno opravljen dan v šoli Bis-
tra buča je vsak dobil, kot se seveda spodobi, spričevalo. V nekoliko 
bolj globlje teme nas je nato zapeljala izjemna ženska, gospa Vera 
Vedrijan, ki je z nami delila svojo življenjsko zgodbo o udaru strele. 
Najbrž je takrat v vsakem izmed nas oživela misel, kako srečni smo 
v resnici in da so vsakdanje skrbi nepomembne. Po tradicionalnem 
slovenskem pregovoru prazna vreča ne stoji pokonci, zato smo se 
odpravili na zasluženo kosilo v gostilno Veselič.

Prvi vikend 
v juniju je bil 
rezerviran za 
pohod Grofa 

Paradeiserja, le-
tošnji že tradicio-

nalno 10. Kljub 
majhni udeležbi 

pa dobre volje 
kot vedno ni 

manjkalo. Na 
koncu pohoda se 
nam je pridružil 
tudi župan Gre-

gor Macedoni.

26. avgusta smo se v soju zvezd in svečk v romantičnem vzdušju na jasi pri Prepihu poslovili od letošnje-
ga vročega poletja. Med nastopajočimi so bili vokalno-instrumentalna skupina Ma3nas in pevski zbor OŠ 
Stopiče. Tako smo čudovite melodije glasbe ponovno združili s še zadnjimi zvoki poletnih noči. Vzdušje pa 
je bilo kot vedno nepozabno.

Vsi, ki vas tako kot nas navdušujejo naši kraji in si morda želite njihovo prepoznavnost širiti naokoli, vljud-
no vabljeni, da postanete naši člani ali pa da se udeležite katerega koli dogodka, ki ga naše društvo organi-
zira. Ker pravijo, da na mladih svet stoji, k sodelovanju vljudno vabimo tudi predstavnike mlajših generacij, 
ki bi si morda ravno tako želeli širiti dober glas o naših krajih. 
Srečno in zdravo v 2023!

Predsednik TD Stopiče
Tomaž Slak 
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Športno društvo Stopiče v letu 2022
V letu 2022 je bilo naše društvo zelo aktivno, na kar smo zelo ponosni in vam v nadaljevanju z veseljem 
predstavljamo dogajanje v preteklem letu.

Kot pravi športni navdušenci smo se na zadnjo marčevsko soboto udeležili zaključka svetovnega pokala v 
poletih v Planici in se skupaj s celotno Slovenijo veselili ob uspehih naših tekmovalcev. Vzdušje je bilo res 
neverjetno, saj je prireditev na ta dan obiskalo preko 20.000 ljudi.

Ko se evforija od poletov še ni dobro polegla, se je 5 naših članov v aprilu udeležilo vzdržljivostnega pohoda 
v Kočevju. Tradicionalna prireditev, imenovana »Po medvedovih stopinjah« poteka na obrobju kočevskih 
gozdov. Fantje so v dobrih 12 urah ob kratkih vmesnih postankih za okrepčilo prehodili 64 km in premag-
ali tudi preko 2000 višinskih metrov, kar je občudovanja vreden dosežek. Ker pa dosežek sam po sebi ni 
samoumeven, so fantje pred tem večkrat pilili formo s hojo in tekom po naših prelepih Gorjancih. Želja 
sodelujočih je, da se kljub izmučenosti in nekaj žuljih v letu 2023 zopet udeležijo pohoda in da se jim 
pridruži še več članov oziroma enako mislečih. 

Ob kresovanju smo se zopet zbrali na športnem igrišču, kjer domuje naše društvo, in skupaj pripravili velik 
kres. Povabili smo občane in jih postregli s pijačo in jedačo. Dogodka se je udeležilo večje število ljudi, ob 
tem pa velja omeniti tudi najmlajše, saj želimo z organizacijo takih dogodkov pokazati našo kulturno ded-
iščino in ohraniti starodavne običaje.

Tradicionalno, kot že vsako leto do sedaj, smo v poletnem času organizirali nogometni in odbojkarski turnir. 
Letošnja popestritev teh turnirjev je bilo tudi tekmovanje v igri beer pong. To je tekmovanje, kjer v parih 
tekmujejo štirje tekmovalci na izpadanje. Cilj tekmovalca je, da z žogico za namizni tenis čim večkrat zadene 
kozarec na nasprotni strani mize. Ko pri nasprotniku zmanjka kozarcev, se igralca uvrstita v naslednji krog. 
Igra je dodobra popestrila dogajanje na samem prizorišču, zato je bilo dobre volje na pretek. Prve tri ekipe 
vseh turnirjev so poleg pokalov dobile tudi praktične nagrade.

Da bi si ohladili vroče julijske dni, smo se v našem društvu odločili, da se peš odpravimo na Kolpo. Ker 
je bil smisel in namen druženje, smo se določili, da organiziramo kar tridnevni pohod. Tako smo se v 
popoldanskih urah sončnega petka iz Stopič peš odpravili skozi Gornjo Težko Vodo, Podgrad in v večernih 
urah prispeli v čebelarsko kočo Draškovec nad Semičem. Tam smo se okrepčali in prenočili, nato pa se 
zgodaj zjutraj odpravili v dolino v smeri kampa Stari pod v Adlešičih. Na poti smo si ogledali več znameni-
tosti, kot je izvir reke Krupe, motokros proga v Semiču, navijali pa smo tudi na kmečkih igrah v Krasincu. 
V popoldanskih urah smo prišli v kamp Stari pod, kjer sta nam naša kuharja Marko in Simon pripravila 
večerjo in udobne namestitve. Seveda pa nikakor ni šlo brez obvezne ohladitve v reki Kolpi za telo in mrzle-
ga kozarca cvička za duha. Pohod bomo v naslednjem letu zagotovo ponovili, le da bomo ubrali drugačno 
traso, in sicer je predviden pohod preko Gorjancev do sotočja reke Krke in Save v Brežicah.
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Kot se za zaključek spodobi, smo se na Martinovo soboto ob krstu mošta v vino peš podali do najlepše do-
lenjske koče – na Gospodično. Da je bil izziv še večji, smo pot ubrali kar iz Stopič, preko Dolža in Bukovč. 
Na Gospodični smo se okrepčali z golažem, nato pa peš šli nazaj v dolino, kjer nas je v večernih urah že čakal 
in pogostil g. Brulc v Anka baru v Stopičah. 

V društvu smo bili tudi delavno dejavni, in sicer nam je v letošnjem letu uspelo k našemu večnamenskemu 
objektu na igrišču pripeljati pitno vodo. Postavili smo tudi pitnik, tako da se lahko vsak obiskovalec igrišča 
osveži s pitno vodo. Izgradili smo tudi prizidek, kjer imamo letno kuhinjo, v zaključni fazi pa je tudi izgrad-
nja sanitarij.

Aktivno sodelujemo tudi s Krajevno skupnostjo Stopiče. V letošnjem letu smo se prijavili na razpis Mestne 
občine Novo mesto za sofinanciranje obnove in dograditve športnih igrišč. Pri tem so bila pridobljena sred-
stva za osvetlitev travnatega in asfaltnega igrišča, kar bo vsem društvom v krajevni skupnosti olajšalo orga-
nizacijo različnih družabnih dogodkov. Omenjeni projekt bo izveden v prvi polovici 2023.

Da pa se ne udejstvujemo samo na športnih dogodkih, dokazuje to, da se je v letošnjem letu v našem društvu 
izoblikovala ekipa mojstrov kuhanja golaža, ki se udeležuje kuharskih tekmovanj na Dolenjskem. Tako so 
na golažijadi na Ponikvah v Trebnjem osvojili drugo mesto. Tretji pa so bili na golažijadi v Straži in Novem 
mestu. Zavidanja vredni rezultati so pripeljali do tega, da se bomo v naslednjem letu tudi sami preizkusili v 
organizaciji golažijade, ki bo potekala nekje v drugi polovici leta pri Osnovni šoli Stopiče.

Kot vsako zimo tudi letos poteka rekreacija v športni dvorani v Stopičah. Ob sredah imamo košarko, nato 
pa še ob petkih nogomet in odbojko. Naše ekipe tudi letos sodelujejo v rekreacijskah ligah v nogometu in 
košarki pod okriljem Zavoda za šport Novo mesto. Če bi se nam želel kdo pridružiti, je dobrodošel, več in-
formacij pa je napisanih na našem FB profilu Športnega društva Stopiče.

Ob zaključku starega leta in prihodu novega vam v športnem društvu želimo ogromno športno-družabnih 
aktivnosti, zdravja in medsebojnega razumevanja.
Pri tem vas vabimo, da se nam v prihodnjem letu večkrat pridružite ob naših dogodkih in s tem pomagate 
pri prepoznavnosti in razvoju našega kraja. 

Srečno 2023!

Matej Udovč in Rebeka Bartolj
Z leti mine vse …

… če si Podgurc, niti ne!!! 
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Marca smo se udeležili akcije Očistimo sosesko, saj 
kot občani stremimo k bivanju v zgledno urejenem 
in čistem okolju.

V mesecu maju smo organizirali delovno akcijo pri 
našem družbenem domu. Očistili smo okolico doma 
ter uredili in osvežili notranje prostore.

1. junija smo v sodelovanju s PPP Novo mesto or-
ganizirali spominsko vožnjo za pokojnega Branka 
Turka. Hvala g. Srečku Falknerju za vso pomoč in 
logistiko.

V juniju smo gostili DU PODGORJE in ostala med-
krajevna upokojenska društva. Pogostili smo jih z 
dobrotami naših pridnih članic in gospodinj. Hvala 
g. Marjanu Turku, ki jim je za dobrodošlico zaigral 
na harmoniko in popestril dogodek.

Naša kuharska ekipa je na veselici PGD Stopiče 
poskrbela, da želodčki obiskovalcev niso ostali lačni. 
V slogi je moč!

Avgusta se je od nas poslovil g. Niko Goleš, amater-
ski fotograf, ki je fotografiral tudi na naših dogodkih 
društva. Niko, hvala za vse, za lepe fotografije, dobro 
voljo, prijazno besedo ...

Oktobra smo gostili otroke iz skupine SOVICE iz 
vrtca Stopiče ter njihove dedke in babice.
»Stari starši so čudovita zakladnica smeha, skrbnih 
idej, čudovitih zgodb in ljubezni.« Dobrodošli tudi 
v prihodnje. 

7. oktobra smo sodelovali na otvoritvi nove asfaltne 
povezave Brezovica pri Stopičah–Veliki Orehek.
Hvala vsem našim pridnim članicam in gospodin-
jam, ki so s peko peciv pomagale vaščanom Brezov-
ice, da je bilo praznovanje še bolj sladko. 

V novem letu 2023 vam želimo, da bi mir imeli, 
srečo doživeli.  

Vse dobro vam želimo!

Mateja Murn
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Dogodki Društva Upokojencev Podgorje Dogodki Društva Upokojencev Podgorje 
Stopiče v letu 2022Stopiče v letu 2022

Smernice za nemoten potek dela društva so bile sprejete na občnem zboru društva. 
Leto 2022 nam je bilo v vseh pogledih naklonjeno, tako da smo dejavnosti v večji meri nemoteno izvajali.
Na prelep pomladni dan smo v DU Podgorje Stopiče praznovali 40 let delovanja društva. V želji, da obeleži-
mo dogodek s širšo javnostjo, smo pripravili prireditev v Športni dvorani Stopiče.
Po nagovoru predsednika društva ter župana MO Novo mesto sta večer polepšali glasba in petje.
Predstavili so se pevci MPZ domačega društva upokojencev, pevska zbora učencev Osnovne šole Stopiče 
in glasbene skupine iz domačega okolja. V preddverju smo pripravili razstavo rokodelskih izdelkov naših 

V društvu organiziramo športne aktivnosti in kulturne dejavnosti, s pohodništvom pa spoznavamo lepote 
Slovenije in njene znamenitosti. S temi in podobnimi oblikami druženja si prizadevamo, da ne ostanemo 
nepomembni in pozabljeni.
V maju in septembru smo za vse člane organizirali različna srečanja. Družili smo se na piknikih, izvedli 
spomladanski izlet v Rakov Škocjan, Ribnico in do Cerkniškega jezera ter jesenski izlet v Olimje, Rogaško 
Slatino in Šmarje pri Jelšah. 

Za ohranjanje socialnega stika s člani pa kot vedno skrbimo s pomočjo poverjenikov, ki člane večkrat letno 
obiščejo in seznanijo z dogodki, ki so povezani z delom društva. Po potrebi se jim tudi pomaga. V decembru 
smo organizirali prednovoletno srečanje in obdaritev vseh članov društva.
MPZ društva se je med letom udeležil prireditev, ki so bile organizirane na nivoju ZDUS-a, PZDU-ja in 
drugih. Za dobro pevsko kondicijo članov pa poskrbi zborovodja gospod Fink.
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Rokodelski izdelki izpod rok naših vrlih članov so bili razstavljeni na domačih prireditvah in meddruštveni 
rokodelski razstavi v Mokronogu.

Redne rekreativne vadbe pod strokovnim vodstvom gospe Jožice nas ohranjajo v dobri fizični in psihični 
kondiciji.
Pohodništvo pod vodstvom gospoda Staneta je vsem nam priljubljena panoga. V okviru našega društva po-
hode organiziramo mesečno, udeležujemo se pa tudi meddruštvenih pohodov, kjer  spoznavamo Dolenjsko 
in Belo krajino.
Zgledno delujemo na športnem področju, udeležujemo se meddruštvenih tekmovanj v kegljanju, balinanju, 

Dobro sodelujemo s KS Stopiče in KS Dolž, PGD Stopiče in PGD Dolž, TD Stopiče ter OŠ Stopiče. Izvajamo 
skupne delovne in čistilne akcije, sodelujemo ob kulturnih dogodkih in drugih aktivnostih.

Marjan Štangelj
                                                                                                         Predsednik DU Podgorje Stopiče
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Društvo amputirancev SlovenijaDruštvo amputirancev Slovenija
Društvo združuje invalide v Sloveniji po amputaciji in osebe s telesno okvaro, ki potrebujejo ortopedske pri-
pomočke. Glavni namen dejavnosti društva je ugotavljanje, zagotavljanje in zadovoljevanje posebnih potreb 
članov ter zastopanje njihovih interesov.

Cilji in naloge društva so: uveljavljanje človekovih pravic oseb s telesno okvaro, vključenost v družbo in 
sodelovanje v vsakdanjem življenju, nediskriminacija oseb s telesno okvaro, ugotavljanje, zagovarjanje in 
zadovoljevanje posebnih potreb neposredno ali posredno prizadetih z amputacijo, prirojeno ali pridoblje-
no telesno okvaro in oviranostjo, ki zahteva uporabo protez, ortoz in ostalih medicinsko tehničnih pripo-
močkov; izvajanje socialnih programov, ki prispevajo k izboljšanju življenjskih razmer; delovanje na po-
dročju izobraževanja, zdravstvenega varstva, socialnega varstva in zmanjšanja diskriminacije; sodelovanje 
s pristojnimi organi za čim uspešnejše reševanje težav, s katerimi se srečujejo neposredno ali posredno 
prizadeti z amputacijo; sodelovanje pri oblikovanju državnih ukrepov ter predlaganje predpisov in ukrepov 
za zagotavljanje možnosti in enake obravnave invalidov in oseb s posebnimi potrebami.

V času delovanja društva smo uspeli pridobiti status reprezentativne invalidske organizacije na območju 
vse Slovenije. Smo tudi člani Nacionalnega sveta invalidskih organizacij Slovenije. Naše programe pa delno 
financira Fundacija za financiranje invalidskih in humanitarnih organizacij v Republiki Sloveniji – FIHO.

Društvo amputirancev Slovenije izvaja posebne socialne programe, deluje na področju ozaveščanja in izo-
braževanja ter izvaja ostale programe, ki pripomorejo k izboljšanju življenjskih razmer članov (funkciona-
lna vadba, programi za ohranjanje zdravja, dejavnosti za prosti čas, svetovanje in dobrodelne storitve). Ti 
programi so:

Usposabljanje za aktivno življenje in delo
Amputacija spremeni telesno zgradbo, telesno shemo, vpliva na vsa ostala področja funkcioniranja posa-
meznika in tudi na njegovo življenje. Namen programa je (s pomočjo strokovnih delavcev in članov društ-
va z dolgoletnimi izkušnjami) usposabljati invalide po amputaciji za aktivno življenje in nuditi pomoč pri 
integraciji v družbo, preprečiti, da invalidi ne zapadejo v depresijo po amputacijah in operacijah, ter jim 
dati spodbudo, da se lažje sprijaznijo z invalidnostjo tudi njihovi svojci. V društveni pisarni bomo poleg že 
naštetega invalidom in njihovim svojcem nudili razne oblike laičnega svetovanja in podporo pri soočanju z 
invalidnostjo po vrnitvi v domače okolje, prav tako pa obiskujemo tudi amputirane osebe na  Univerzitet-
nem rehabilitacijskem inštitutu Republike Slovenije – Soča.

Preprečevanje in blaženje socialnih ter psihičnih posledic invalidnosti
Cilj programa je zagotoviti invalidom vključenost v družbo in sodelovanje v vsakdanjem življenju ter nuditi 
podporo pri vzpostavljanju lastnih moči za soočanje z invalidnostjo in težavami ter problemi, ki se ob tem 
pojavljajo.
V ta sklop programa uvrščamo obiske težjih in socialno ogroženih invalidov, s katerimi bodo predstavniki 
društva opravili razgovor, in jih obvestili o društvenih aktivnostih. Poverjeniki bodo pridobili informacije o 
socialno-zdravstvenem stanju invalida in po potrebi za njih opravili različne usluge, ki jih sami ne morejo. 
Pri tej aktivnosti so izrednega pomena tudi prostovoljci na terenu, saj bodo na srečanju dodobra spoznali 
potrebe obiskanega ter mu priskočili na pomoč.
Za neodvisno življenje invalidov, še zlasti težjih in nepokretnih, je izrednega pomena socialna vključenost, 
za kar bomo poskrbeli s prilagojenim in dostopnim organiziranjem srečanja invalidov, na katerih bomo 
pripravili pester kulturni program s pogostitvijo. Društvo bo tudi organiziralo prevoz, prilagojen invalidom. 
Na teh srečanjih si bodo izmenjali svoje izkušnje z invalidnostjo, premagovanjem vsakodnevnih težav, 
srečevali se bodo tudi neinvalidi, kar je z vidika vključevanja v življenjsko okolje izrednega pomena, saj je 
večina težjih invalidov vezana na svoje domače okolje (svoj dom). Ravno tako bomo na srečanjih vsaj malo 
razbremenili tudi družinske člane.
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Ohranjevanje zdravja in rehabilitacija
Namen je vzdrževati zadovoljiv nivo psihofizičnega in zdravstvenega stanja invalidov po amputaciji s po-
močjo programov preventivno-zdravstvene dejavnosti. Cilj programa je, da se prepreči morebitne negativne 
zdravstvene posledice z zdraviliško rehabilitacijo v zdravilišču. Amputiranci imajo na razpolago neome-
jeno kopanje v termalni vodi ter kvalitetne terapevtske storitve. S sofinanciranjem socialnega programa 
omogočamo predvsem socialno ogroženim amputirancem cenejše bivanje in zdravljenje v zdravilišču ter 
jim tudi iz tega vidika omogočamo socialno vključenost v družbo.
Amputacija ima izredne fizične in psihične posledice za invalida, zato je za invalida nujno potrebna rehabil-
itacija. Smo edini v Sloveniji, ki izvajamo tak poseben socialni program v prilagojeni obliki za amputirance 
in organiziramo skupinska zdravljenja v zdraviliščih za včlanjene in nevčlanjene amputirane invalide. Pro-
grama ne krije obvezno socialno zavarovanje in ga ne financirajo druge državne institucije. Naj omenimo, 
da ZZZS mnogim invalidom zavrne zdraviliško zdravljenje. Program financira društvo s prijavami na javne 
razpise in pridobljenimi donatorskimi sredstvi. Posebni socialni program izvajamo za amputirance iz ce-
lotne države oz. na nacionalni ravni.

Rekreacija in šport
Namen programa je, da poskrbimo za boljšo kondicijo in socialni učinek ter boljšo samopodobo invalida 
ter za preventivo, ki je pomemben dejavnik pri ohranjanju zdravja. Gibalno-športne aktivnosti so pomem-
ben dejavnik socialnega življenja invalidov, saj se tako rekreirajo, krepijo telesne in duševne sposobnosti, 
zmanjšujejo stres in frustracije, spodbujajo samostojnost, se zabavajo v družbi, sklepajo nova poznanstva 
in prijateljstva ter s tem čutijo pripadnost skupini. Biti športno aktiven vodi k boljšemu, kvalitetnejšemu 
življenju. Z omenjenim programom bomo invalide povlekli iz osame, jih vključili v družbo in okolje. Vkl-
jučujemo tudi družinske člane, saj se med športno rekreacijo razvija družinska dinamika ter se vzpostavljajo 
novi odnosi.

Športno dejavnost izvajamo dvakrat tedensko (viseče kegljanje, električni pikado, balinanje in šah) in or-
ganiziramo tekmovanja iz posameznih panog večkrat letno. Prav tako pa se udeležujemo tekmovanj, ki jih 
organizirajo nam sorodna društva in ostale organizacije.

Kontaktni podatki društva:
Uradne ure:

sreda in petek od 10. do 13. ure

Sedež društva: Šmihel 8A, 8000 Novo mesto 

Telefon: +386 59 948 085
Gsm: +386 41 540 827

DŠ: 30671027, Matična številka: 4088646000
TRR: SI56 0297 3026 1971 119

E-pošta: drustvo.amputirancev@t-2.si ali info@drustvo-amputirancev.si
Spletna stran: www.drustvo-amputirancev.si 
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Lovro živi v Stopičah in obiskuje 3. letnik športnega oddel-
ka Splošne gimnazije Novo mesto. Z atletiko se je prvič srečal 
v drugem razredu osnovne šole, kjer je trening predstavljal 
spoznavanje različnih atletskih disciplin. V Atletskem klubu 
Krka trenira tek na srednje proge. Po mami je podedoval posluh 
za glasbo in v glasbeni šoli igral harmoniko, po očetu veselje do 
športa, od obeh pa vztrajnost. Talent in veselje sta bila potreb-
na za dober začetek, owlični rezultati pa pridejo s trdim delom, 
vztrajnostjo in odrekanjem, seveda pa je pomemben tudi do-
ber trener, kot je Borut Retelj. Pod njegovim vodstvom je Lov-
ro postal 8-kratni državni prvak v disciplinah od 800 do 3000 
metrov. 

Leta 2021 je nastopil v državni reprezentanci na Balkanskem prvenstvu v Srbiji in zastopal Slovenijo na 
mednarodnem tekmovanju. Prav poseben občutek je doživel, ko je prvič oblekel reprezentančni dres in na 
tekmi v tujini predstavljal Slovenijo. Tekmoval je na razdalji 800 m in zasedel 5. mesto. Z rezultatom ni bil 
zadovoljen in zadal si je cilj, da naslednje leto zmaga, vendar mu je načrte prekrižala poškodba.

Julija 2022 je zastopal Slovenijo na evropskem prvenstvu v Jeruzalemu, kjer je tekmoval v teku na 1500 m. 
S tem je bil dosežen pomemben cilj, ki je zahteval veliko truda in treningov. Včasih so treningi resnično 
naporni, pa tudi na tekmi ne gre vse po planu, najtežje pa je, ko pridejo poškodbe. Te se navadno pojavijo, 
ko se trenira veliko in je forma na vrhuncu. Večmesečni trud se takrat izniči. To je letos žal izkusil, ampak 

Mladi, ki že delate ali se še šolate, pozor!Mladi, ki že delate ali se še šolate, pozor!  
V krajevnem glasilu Stopiški biser bi predstavljali mlade talente ali uspešne zgodbe s področja športa, 
znanosti, umetnosti, glasbe, šolanja, prostovoljnega dela in kulinarike ter predstavljali mlade prevzemnike 
kmetij, s.p.-je itd.
Menimo, da premalo poznamo vsa znanja, ki jih imajo krajani, in nismo dovolj seznanjeni z njihovimi 
dosežki ter kakovostjo in obsežnostjo ponudbe.       
Predstavitveno besedilo ali predlog osebe lahko pošljete na e-mail naslov borse.brigita@gmail.com ter 
priložite še kakšno zanimivo fotografijo.       

Brigita Borse

Atlet Lovro ŠimecAtlet Lovro Šimec

Evropsko prvenstvo, Jeruzalem (Izrael) 2022

Prvenstvo Slovenije, Šentjur 2022

Dobrodelni operni maraton, Šmarješke Toplice 2022
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zaveda se, da je to sestavni del športa, ne samo atletike.

Za športne dosežke je za leto 2020 in 2021 prejel Krkino priznanje, na prireditvi Športnik leta 2021 je pre-
jel županovo priznanje, junija 2022 pa je bil nagrajenec prvega Dobrodelnega opernega maratona, kjer so 
v sodelovanju z Ireno Yebuah Tiran nagradili štiri mlade talente. V letu 2022 mu je uspelo izboljšati dva 
klubska rekorda mlajših mladincev, in sicer na 1000 m iz leta 1994 in na 1500 m iz leta 2001.

Tek je lep, čeprav v njem ni pretirane romantike in samotni tekaški treningi včasih niso prijetni, zato Lovro 
zelo ceni klubske sotekače, ker se skupaj bodrijo in ob uspehih veselijo. Lovro meni, da je pomembno vz-
trajati tudi takrat, ko je najtežje, ker, kot pravijo, se takrat vzpenjaš stopnico višje. Lepo je, ko konkurenti na 
stezi postanejo tvoji prijatelji.

V kategoriji mlajših mladincev je zadržal naslov državnega prvaka, želja in cilj pa je udeležba na olimpijskih 
igrah. Zaveda se, da uspeh ne pride čez noč, zanj je potrebno garati več let in se tudi marsičemu odrekati. 
Največja želja pa je, da ostane zdrav in brez poškodb. Tako se bo lahko kar najbolj pripravil za doseganje 
zastavljenih ciljev.

(M. Šimec)

Sončna Mallorca - moja Erasmus izkušnjaSončna Mallorca - moja Erasmus izkušnja

Težko opišem, kako nervozna sem bila, da bom sama potovala v kraje, kjer ne poznam nikogar. Nekako sem 
našla pogum. Preko fakultete sem se prijavila na Erasmus izmenjavo v Španijo, si našla delodajalca na enem 
izmed prelepih Balearskih otokov ter se 13. junija odpravila za tri mesece v Španijo na Mallorco. Imela sem 
željo vaditi svojo španščino in opravljati delo v hotelski animaciji. Na otoku sem delala v hotelu Prinsotel 
Alba v kraju Cala d’Or. Hotel mi je nudil brezplačno namestitev ter tri obroke na dan iz hotelske restavracije. 

Sreda je tako postala moj najljubši dan v tednu, saj so za večerjo nudili tacose, nacho, guacamole … 

Delala sem petkrat na teden po 8 ur, ki so bile razporejene čez cel dan. Bila sem v Mini clubu, izvajala 
delavnice z otroki, občasno pa vodila jogo, vaterpolo ter vodno preprogo za odrasle. Vsak dan ob osmih 
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zvečer, ko so bile temperature še vedno visoke, smo se s sodelavci našemili v balerine, klovne, čarovnike in 
z otroki plesali mini disco. Soku Soku, Baby Shark, Bim Bam, I am the Music Man in številne druge pesmi 
so bile del našega vsakdana. V poznejših urah se je vedno pripravilo za čarovniško/cirkuško predstavo, 
flamenko show, bingo ali glasbene kvize. Zmagovalci iger so vedno prejeli kupončke za štiri brezplačne 
koktajle iz hotelskega bara. 

Ob prostih dnevih sem uživala na plaži, ki je bila oddaljena 2 minuti od hotela. Celoten otok je čudovit, 
veliko peščenih plaž, morje je lepe modre barve. Ob sredah in sobotah so bile odprte tržnice, kjer se najdejo 
oblačila, hrana, pijača in tudi ekološki produkti, živali, nakit … Sama sem obiskala dve. Najstarejšo, ki je 
v mestu Sineu, ter še eno v mestu Santanyi. Obiskala sem tudi jame, Es Trenc, Palmo, se vozila z vlakom 
iz leta 1912 do kraja Soller in se po toboganu spuščala v morje iz Starfish katamarana. Zvečer ali po službi 
sem seveda hodila tudi na zabave. Mesto je v večernih urah res zaživelo. Navdušena sem bila tudi nad tem, 
kako so prebivalci na otoku res duša zabave. Pri njih mestna zabava (Feria) ne traja dan ali dva, ampak je 
to kar tedenski dogodek, z zabavo v belem, flamenko večerom, obmetavanjem s huli barvami, zadnji večer 
pa se zaključi z velikim ognjemetom. Upam, da se bom kmalu imela priložnost vrniti na otok, pa čeprav v 
vlogi turista. 

Rebeka Bartolj
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Združenje borcev za vrednote narodnoosvobodilne-Združenje borcev za vrednote narodnoosvobodilne-
ga boja Novo mesto Krajevna organizacija Stopičega boja Novo mesto Krajevna organizacija Stopiče
Za nami je pestro leto, saj smo po dveh letih »zadihali« in spet lahko organizirali spominske dogodke in 
druženja v obliki, kot smo je bili vajeni pred epidemijo, v večjem številu in v tovariškem vzdušju. Letošnji 
dogodki so bili tematsko povezani s Karlom Destovnikom Kajuhom, saj je bilo ob 100-letnici njegovega 
rojstva to leto »Kajuhovo leto«.

16. aprila smo organizirali spominsko slovesnost za padle borce in komandanta Cankarjeve brigade Alojza 
Dragana na Dolžu, kjer je v prisotnosti častne straže pripadnikov spominske Novomeške čete delegacija 
Skupnosti borcev Cankarjeve brigade k spomeniku položila žalni venec, predstavniki Združenja ZB NOB 
Novo mesto pa cvetje. Prisluhnili smo recitalom pesmi Karla Destovnika Kajuha in  govoru tov. Hrena. Iz 
saksofona člana Mestne godbe Novo mesto je zadonela Pesem Cankarjeve brigade, v naših vrstah pa smo 
pozdravili novega člana.

Na dan Osvobodilne fronte, 27. aprila, smo s pomočjo mladih rok očistili 
okolico spominske plošče na mestu ustanovitve 3. Džemsovega bataljona 
1. slovenske proletarske udarne brigade Toneta Tomšiča pri Fabriki na poti 
z Vahte proti Gospodični.

8. oktobra smo v sodelovanju s sosednjo KO Žabja vas izvedli pohod iz-
pred spomenika padlim aktivistom OF na Drejčetovi poti v Gotni vasi do 
spomenika pobitim partizanom in aktivistom OF v gozdu nad Šentjoštom. 

22. oktobra je prapor KO Stopiče zaplapolal v družbi mnogih na državni 
slovesnosti pri spomeniku na Cviblju v Žužemberku, kjer se nahaja na-
jvečja kostnica žrtev narodnoosvobodilnega boja v Sloveniji.

V letošnjem letu smo obiskali in se poklonili spominu borcem in žrtvam 
NOB v Mirni Peči, na Dvoru, v Kočevju, Straži pri Novem mestu, Bohinjski Bistrici … V zavodu Nesseltal 
Koprivnik smo se spomnili na borce Kočevarje, ustavili pa smo se tudi pri spomeniku v Hreljinu na Hr-
vaškem. S praporom smo bili prisotni še na slovesnosti pri Beceletovi jami pri Starem gradu, kjer je 1942 po 
izdaji svoj boj končal narodni heroj Vinko Paderšič – Batreja.

» Med ljudi bom šel
s knjigo Hugoja v rokah. 

In klical ljudem bom in klicali
bodo milijoni z menoj.

»Dol z vojno, nasiljem, krivico!«
Za mir bom govoril, ljubezen, svobodo.

Začutil bom dneva novega sij.«

V aprilu smo 
se poslovili od 
naše dolgoletne 
članice, to-
varišice Terezi-
je Ovniček z 

Dolža.
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KO ZB NOB Stopiče vam želi mirne in vesele 
praznike ter obilo zdravja in sreče v prihodnjem 
letu.

-prevozi avtomobilov po Sloveniji
-mednarodni prevozi avtomobilov
-prevozi po Sloveniji in Hrvaški ostalega blaga
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Poimenovanje Lajšta se je za vas Črmošnjice pri Stopičah po krajevnem izročilu začelo uporabljati že pred 
drugo svetovno vojno. Pravzaprav se je to ime uporabljalo le za zgornji del vasi, pričalo pa naj bi o neraz-
vitosti kraja in “slabši pameti” vaščanov v tistih težkih časih. Staroselci iz takšnih in drugačnih razlogov še 
vedno uporabljamo to ime, ker pa je že čas, da stare zamere pustimo za sabo, smo v nedeljo, 16. oktobra, 
organizirali pohod in druženje, da bi med vaščane prinesli dobro voljo in pozitivno naravnanost ter obudili 
zavest, da drug drugega potrebujemo.

Pred samim pohodom do zgodovinskega griča Mehovo (571 m), smo imeli praktičen prikaz postopkov 
oživljanja in uporabe defibrilatorja, za kar je poskrbel Bojan Cimermančič iz ZD Novo mesto, za začetni 
korak pa sta s harmoniko poskrbela brata Glorian in Aleksander Staniša iz Cerovca, zgodovinsko uro na 
Mehovem je odpredaval zgodovinar iz Lajšte Blaž Štangelj, na lepi jasi pod Mehovim pa nas je presenetila 
violinistka iz Podgrada Petra Gosenca. 

Na druženju smo se zbrale vse generacije, najmlajša udeleženca, dvojčka Aurora in Maks, sta imela  komaj 
leto in pol, najstarejši g. Silvo pa 77 let. Pohod se je zaključil s pojedino Pri Slavcu na Ješovcih pri Podgradu. 
Najbolj pogumni so se ponoči z vodnico Darjo vrnili peš, onemogle in prijetno utrujene pa smo razvozili v 
dolino s kombijem. V dneh po druženju je bilo od vaščanov in drugih slišati same pozitivne vtise, kar priča, 
da je pohod dosegel svoj namen. Novega snidenja se izredno veselimo.

Lajšta na MehovoLajšta na Mehovo

Celotno druženje lahko strnemo z mislijo pesnika 
Toneta Pavčka:

 “Sreča je srečati prave ljudi, ki v tebi pustijo dobre 
sledi.”

Druženje in pohod je organiziral Peter Štangelj z ek-
ipo Lajštarjev.

Peter Štangelj
Foto: Tomaž Mikec iz Lajšte

Foto: Tomaž Mikec iz Lajšte Foto: Tomaž Mikec iz Lajšte

Foto: Tomaž Mikec iz Lajšte Foto: Tomaž Mikec iz Lajšte
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Foto: Tomaž Mikec iz Lajšte

Foto: Tomaž Mikec iz Lajšte

Posadili smo lipo sosedskega prijateljstvaPosadili smo lipo sosedskega prijateljstva
Lipa je simbol slovenstva, simbol prijateljstva in prizadevanj za mir.

Sosedje zgornjega Šentjošta v smeri gozda smo skoraj vsi prišleki, naša mala soseska pa šteje že pet novih hiš. 
Čeprav se pred prihodom v Šentjošt nismo poznali, smo tekom let stkali močne niti dobrega sosedstva, ki 
mejijo že na prijateljstvo. Čeprav niso naši neposredni sosedje, pa prav pri vseh naših aktivnostih, dogodkih 
in srečanjih z veseljem sodelujejo tudi vsi člani razširjene družine Vida Kastelca.

Drug drugega vabimo na rojstnodnevne zabave, vsak zanimiv dogodek je »uržah«, da se dobimo in damo 
pečat trenutku. Tako smo se dobili ob otvoritvi kujavnika, v katerega imajo vstop seveda samo moški, in 
ob začetku sezone igranja namiznega tenisa stari in mladi veselo udrihali po žogicah, ki so večinoma letale 
vsepovsod, samo po mizi ne. Ko je sosedi ostalo bruno, namenjeno nadstrešku, smo vsi bili takoj za, da 
postavimo klop, ki bo namenjena vsem mimoidočim.

Že čez čas je ob klopi stala lična tabla z napisom Šentjošt in nadmorsko višino, ki jo je izdelal in postavil naš 
skupni prijatelj. Nasproti klopi je prijeten kotiček, kjer v jeseni pečemo kostanj in krompir.

Pa da o druženju ob pozdravu pomladi, slovesu od poletja pa zopet pozdravu jeseni sploh ne govorim. Prav 
vsi se z veseljem zberemo na dogovorjenem mestu in po »podgursku« počastimo menjavo letnih časov. O 
res prijetnih srečanjih priča kar lepa zbirka »gasilskih fotk«!

Na enem izmed druženj se je porodila ideja, da posadimo lipo. Ko je prišel čas za sajenje, smo zopet vsi 
pridno sodelovali: moški so se posvetili kopanju jam, ženske pa smo se ukvarjale s kulinariko.  Nedaleč od 
lipe je ostalo še malo prostora, pa smo posadili še dve smreki, ki bosta prav tako polepšali ta delček naše vasi.
Zasaditev lipe je zelo simbolično dejanje, zato smo lipo zalili z vodo, mi pa smo z veseljem okušali sosedovo 
pijačo z upanjem, da bo lipa zrasla v mogočno, ponosno drevo in da bomo nekoč posedali pod njeno košato 
krošnjo.

Vsi imamo radi lepo, čisto, urejeno okolico, zato redno kosimo travo na občinskem delu, ob čiščenju brežine 
sodelujemo prav vsi. Nemalokrat pa smo jezni in žalostni, ko redki posamezniki ne spoštujejo čistega okolja: 
direktno z njive vozijo z blatnimi gumami po asfaltu, spet drugi pa po njem vlečejo debla in vejevje. Upa-
mo, da bodo tudi ti redki posamezniki nekoč spoznali, da moramo ohranjati ta naš mali raj, saj smo lahko 
hvaležni, da živimo v tako lepi, idilični vasici.

                                                                                                                            Vera Splichal



34

Foto: Nevenka ZriličFoto: Nevenka Zrilič

HRUŠICA POZIMI POGLED NA GORJANCE OB JUTRANJI 
ZARJI

Ljubezen je le tista prava,
ki v srcu se rodi,
vedno naj ji poje slavo,
da prišlo bi med ljudi.

Ko bi se ljudje dobili,
bi sovraštva ne bilo,
nikoli ne bi se izgubili,
čeprav bi kdaj bilo hudo.

Ljubezni res gre večino hvale,
za vse kar dobrega ima,

da nas v življenju bi peljalo,
so želje naše iz srca.

Iskreno naj živi ljubezen,
mladostno lepa kakor cvet,

vsakdo bi ji bil hvaležen,
da utira pot v svet.

Franci Mežnar

Vabimo Vas, da nam pošljete unikatne fotografije iz narave ali vasi narejene v naši KS.
Fotografije (.jpg) naj imajo zadostno resolucijo vsaj 200-300 dpi, pošljite jih lahko na

e-mail Borse.brigita@gmail.com z navedbo kaj slika predstavlja ter kraj nastanka.
Če fotografije zajemajo osebe morajo le-te privoliti za morebitno objavo.

Hkrati pa posredujte tudi svojo privolitev za objavo slike. 
                                                                                                                                          Brigita Borse

LJUBEZENLJUBEZEN
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SREČASREČA
Sreča je, ko se rodiš,
sreča je, ko ti živiš,
če z nekom jo podeliš,
srečo vedno podvojiš.

Biti srečen je veselje,
biti srečen srčne želje,
da te sreča doleti,
bodi dober do ljudi. 

Franci Mežnar

GOREGORE
Škrlatna zarja se rodi,
ko se jutro prebudi,
sonce gore osvetli,
sneg v vrhovih se blešči.

Lepi so gore vršaci,
dvigajo se pod nebo,
lepšega narava nima,
da bi videlo oko. 

Franci Mežnar

KORONAVIRUSKORONAVIRUS
Če se ti ne boš nič družil,
tudi se ne boš okužil,
maska pa za to skrbi,
da se stik ne naredi.

Kar v roki se drži,
roke si razkužiti,
higieno za vse dni,
da mi zdravi bi bili.

Franci Mežnar
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Pokojni v KS Stopiče v času od 1.12. 2021 do 30.11. 2022

Hrušica: Klemenčič Albin, Hrušica 35 (82 let); Mervar Janez, Hrušica 23 (65 let); Jeralič Janez, Hrušica 15 
(76 let).
Mali Orehek: Šega Marija, Veliki Orehek 25 (79 let).
Stopiče: Štangelj Jože, Stopiče 16 (74 let); Mihalič Rudolf, Stopiče 26 (80 let); Turk Franc, Gornja Tež-
ka Voda 13 (66 let); Udovč Marija, Gornja Težka Voda 4 (91 let); Turk Milan, Stopiče 3a (79 let); Borsan 
Terezija, Stopiče 43 (85 let); Šimc Betka, Dolnja Težka Voda 17 (50 let); Kulovic Marija, Stopiče 53 (82 let); 
Srebernjak Peter, Veliki Slatnik 34a (58 let); Turk Branko, Nad Mlini 31 (59 let).
Šentjošt: Modic Anton, Verdun 6 (53 let).

Stopiški biser, javno glasilo izdaja KS Stopiče, Stopiče 3, 8000 Novo mesto, e-mail: ks.stopice@
gmail.com. Naselja: Brezovica pri Stopičah, Črmošnjice pri Stopičah, Dolnja Težka Voda, 

Gornja Težka Voda, Hrib pri Orehku, Hrušica, Mali Orehek, Pangrč Grm, Plemberk, Stopiče, 
Šentjošt, Veliki Orehek in Verdun. Glavni urednik: Rebeka Bartolj. Odgovorni urednik: Janez 
Murn. Uredniški odbor: Borut Blatnik, Brigita Borse, Matej Udovč, Alojz Golob, Stane Renuša 
in Tomaž Slak. Foto: OŠ Stopiče, Vrtec Stopiče, društva, Tomaž Mikec, Lovro Šimec, Rebeka 
Bartolj. Lektoriranje: Laura Bele. Oblikovanje in grafična priprava za tisk: Rebeka Bartolj. Tisk: 
Promo Atelje Mikec, Sašo Mikec s.p.. Naklada: 700 izvodov. Uredništvo Stopiškega bisera si v 
skladu z uredniško politiko, zasnovo časopisa in prostorskimi možnostmi pridržuje pravico 
do objave ali neobjave, krajšanja, povzemanja ali delnega objavljanja nenaročenih prispevkov.

Krajevna skupnost Stopiče
Stopiče 3
8000 Novo mesto
ks.stopice@gmail.com 
Uradne ure po predhodnem 
dogovoru
s predsednikom sveta KS 
Stopiče.
Janez Murn 
mobi: 070 555 221

Predsednik: Janez Murn (070 555 221); Podpredsednik: Matej Udovč (040 525 376); Tajnik: Borut Blatnik (040 553 308)


